
Ad de Bruijn benoemd tot Ridder in de Orde van Oranje-Nassau 

Ad de Bruijn uit Achtmaal is benoemd tot Ridder in de Orde van Oranje-Nassau. 

Dit gebeurde traditiegetrouw tijdens de Lintjesregen, een dag voor Koningsdag. 

Burgemeester Joyce Vermue en kinderburgemeester Liv de Backer verrasten hem 

in de ochtend bij de voordeur. ‘s Middags stond burgemeester Vermue stil bij zijn 

uitzonderlijke verdiensten voor de samenleving en reikte hem, namens Zijne 

Majesteit de Koning, de onderscheiding uit in ontmoetingscentrum De 

Koutershof in Rijsbergen. 

 

Tekst van Gemeente Zundert: 

Al meer dan 35 jaar zet hij zich in als bestuurslid en vrijwilliger voor de doven en 

dovensport. Hij is zelf ook doof, en een sportman in hart en nieren. In 1987 was 

hij medeoprichter van Zaalvoetbal Vereniging Doorbraak, voor dove en 

slechthorende spelers. Vanaf de officiële oprichting van deze vereniging werd hij 

bestuurslid en na een fusie met de Zeeuws Brabantse Sportvereniging voor 

Doven en Slechthorenden in 2011 bleef hij doorgaan als secretaris, een functie 

die hij nog steeds vervult. Daarnaast was hij 4 jaar bestuurslid van de Koninklijke 

Nederlandse Doven Sport Bond, waar hij ook coördinator jeugdvoetbal was. Hij 

organiseerde mini-toernooien voor eigen clubleden, maar ook een aantal 

internationale toernooien. Daarbij verleende hij vele hand- en spandiensten, 

regelde trainingen, spelerspassen, vervoer en meer. Naast voetbal zette hij zich 

ook in voor hardlopen en zwemmen op internationaal niveau, en hij was 

meerdere malen medeorganisator voor de Werelddovendag. 

 

Toespraak van Burgemeester Vermue: 

Op de vraag “Wie is Ad de Bruijn?” lijken verschillende antwoorden te bestaan. 

Sportman in hart en nieren; de spil van de Zeeuws-Brabantse Sportvereniging 

voor Doven en Slechthorenden; en u heeft zelfs een tijdje als “Mister Doorbraak” 

te boek gestaan. Op dit laatste kom ik straks nog terug. 

Dat u een sporter bent is duidelijk. In de jaren ’90 speelde u maar liefst 10 

interlands met het Nederlands Doven Elftal. Ook nu bent u nog erg actief, met 

hardlopen en wielrennen. U heeft enkele halve marathons gelopen. En met 

collega’s bent u in 2017 van Italië naar Nederland gefietst. Een slordige 1500 

kilometer, voor een goed doel. 



En een goed doel is belangrijk in uw leven. U zet zich al meer dan 35 jaar 

onafgebroken in voor de dovengemeenschap. In die tijd heeft u meer gedaan dan 

ik hier ooit kan noemen, maar ik licht er graag een paar dingen uit.  

U was één van de medeoprichters van Zaalvoetbalvereniging “Z.V.V. Doorbraak”: 

voor dove en slechthorende spelers. U speelde als 19-jarige jongen zelf mee, en 

u zat vanaf 1991 in het bestuur.  

ZVV Doorbraak organiseerde zowel mini-toernooitjes voor eigen clubleden als 

internationale toernooien met clubs uit het buitenland. Samen met andere 

vrijwilligers organiseerde u alles tot in de puntjes. 

We vinden het, gelukkig, vanzelfsprekend dat doven of slechthorenden net als 

ieder ander lekker kunnen sporten. Het gáát echter niet allemaal vanzelf. 

Want hoe organiseer je grote toernooien voor de tijd van internet, en als je niet 

kunt telefoneren vanwege doofheid? Meneer de Bruijn ging overal bij bedrijven 

langs om sponsoren te werven, en correspondeerde met de teams per post, 

teksttelefoon of fax. Hij bezocht persoonlijk sporthallen en eetzalen om alles te 

reserveren.  

Hier heeft u heel veel tijd in gestoken, en daarvoor zijn velen u dankbaar. 

Bovendien deed u het allemaal niet eenmalig. U bent secretaris gebleven tot het 

einde. Of nou ja, het einde…. 

Sinds ZVV Doorbraak in 2011 fuseerde met Z.B.S.D. bent u daar bestuurslid en 

later secretaris geworden, tot op de dag van vandaag. U organiseerde een 

voetbaltoernooi voor de Werelddovendagen, en mede dankzij u is het voetbal en 

Doorbraak uiteindelijk met Z.B.S.D. gefuseerd. 

U regelde van alles voor de zaalvoetbal competities. Daarnaast was u trainer. In 

2012 en 2015 is Z.B.S.D. uitgeroepen tot beste sportclub voor doven van 

Nederland en daar heeft u zeker aan bijgedragen.  

Tussen de bedrijven door richtte u een elftal voor veldvoetbal op. Bovendien 

speelde u een rol bij de start van een afdeling hardlopen en een afdeling 

zwemmen. 

Van 2014 tot 2021 zat u daarnaast in het bestuur van de Koninklijke Nederlandse 

Doven Sport Bond. Eerst voor de afdeling voetbal.  



U zette zich in voor zaalvoetbalcompetities en richtte competities op voor 

veldvoetbal, inclusief een bekertoernooi. Later vond u een nieuwe uitdaging bij 

de afdeling Zwemmen.  

U coachte en begeleidde hierbij uw zoon Bart, net als u doof, en een zwemmer 

op topniveau. Wat zullen jullie mooie herinneringen hebben aan internationale 

zwemevenementen zoals die in Brazilië en Polen.  

De liefde en het talent voor sport gaat duidelijk over van vader op zoon. Het is 

dan ook bijzonder spijtig dat we uw eigen vader, die vorig jaar plotseling 

overleed, vandaag missen. Ook droeg bij aan de sport en was jarenlang 

hoofdsponsor van ZVV Doorbraak. 

Beste meneer de Bruijn, beste Mister Doorbraak. Ik had gezegd dat ik daar nog 

op terug zou komen…want die bijnaam sloeg natuurlijk op vereniging Doorbraak, 

maar ik vond het om meer redenen passend.  

U vindt sporten leuk, maar u bent er ook goed in. U bent echter niet alleen een 

sporter, u organiseert alles eromheen. 

En dat niet alleen, u legt contact, en breekt door barrières heen: u verbindt 

verschillende regio’s en verschillende landen. U brengt horende en 

slechthorende sporters samen. U brengt mensen samen, maar bent ook trainer, 

én bestuurder. En u zorgt voor toernooiboekjes, video’s, logo-ontwerpen en 

schone wedstrijdkleren.  

U breekt óveral doorheen en u zet zich op zoveel verschillende manieren in voor 

het welzijn van anderen, dat u een voorbeeld bent voor velen. Mensen praten en 

wensen, klagen en vragen. U kunt ze niet horen. Maar u luistert wel. En u gééft 

gehoor. Aan de behoefte van mensen om u heen. Niet omdat u toevallig een 

goede bui heeft, maar keer op keer op keer.  

Over een jeugdvoetbal toernooi schreef u na afloop op de website: “De gezichten 

van de pupillen straalden bij het zien van de glimmende medailles. Alle spelers 

werden na afloop gehuldigd en beloond met een medaille.” 

Hopelijk laten wij u ook stralen als ik vertel dat Zijne Majesteit Koning Willem-

Alexander heeft besloten u te benoemen tot Ridder in de Orde van Oranje-

Nassau.  

De gemeente Zundert en alle genoemde organisaties ondersteunen dit besluit 

van harte. Ik zal u de versierselen opspelden. Gefeliciteerd! 



 

Ad de Bruijn 

 

 

Kees-Jan Dankers, Wendy de Wachter-Poppe, Ad de Bruijn en Marga de Boer. 


